

ကွာ်တၢ်. ဗုဒ္ဓါအါကလဲာ်ဒီးဟ့ၣ်တုာ်အလၢအပွဲၤတၢ်တၢ်.

Turkey ; လၢကီာ်တၢ်ရဲကံာ်အပူၤပှၤတၢ်မဟာ်မ့း ဖိတဘျုးဂၤဒိကန့ၣ်စးအတၢ်ဒိၣ်တၢ်ဒီးဒီး အပဒိၣ်ခွၢ်တဖၣ်တကြိလၢတၢ်အကဲၣ်လၢဒီးအဒီးတၢ်. လၢဒီးန့ၣ်ပှၤမဟာ်မ့းဖိမ့ၢ်ကဲကွၢ်စးအပွဲၤအဘိၣ်ဒီးအပဒိၣ်မၤ ဝံဒီးကိးဂၤဒီးလီၤ. ဓ့မ့ၢ်ခဲကန့ၣ်အံၤတမၤ ဝံလၢတၢ်. တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ယွၤအမိအကမိၤဖျါဝဲအဂ့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်လီၤလၢတမံၤလီၤ.

India ; လၢကီာ်အံၣ်ဒိယၤ, ဝှၢ်ဒုလတံၤအပူၤယွၤတဲၤစၢၤ မၤစၢၤဝဲရၣ်အိၣ်ဖဲန့ၣ်တဂၤလၢအခံၣ်တၢ်ထဲၤလီၤစးအတၢ်ဝဲဒီးအကစီၣ် လၢပှၤတၢ်တၢ်ဂီၤ တဖၣ်အကျါၤတးဒီးပှၤအဒိကန့ၣ်ဒီး မှိးက့ၤ အဘးအိၣ် ၃၀၀ လီၤ. လၢအိးကတိာ်တၢ်လၢဒီး ဘျၢအဘးခံဆံတဂၤ, လၢန့ၣ်တၢ်လၢဒီးဘျၢအဘးခံဆံဂံၢ်လီၤ. လၢဝှၢ်အးဂြၢအပူၤပှၤမ့းဒီး ဘျၢအဘးအိၣ် ၆၀၀.

Maulmain ; လၢကီာ်ခိၣ်လဲၣ်လၢပှၤကညိအပှၢ်လၢ်ကျါ လံာ်ခံၣ်အဝဲပိပှၤစိပိတဂၤစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤစးဒီး ဗုဒ္ဓိးကျါလံာ်အဘးလံး လၢဝှၢ်ပူၤပံၤလီၤ အတၢ်အိၣ်ဒိၣ်ဖိစးအပွဲၤအဘိၣ်တဖၣ်အဘးဝဲလီၤက့ၤဝဲလံာ်စးအပူၤတးဒီး အိၣ်ဒိၣ်ဝဲလၢအခါၣ်ပှၤဒီးတၢ်ထုကတၢ်ကိးတဲၤလီၤ.

Rangoon ; မနာ်ဟူတၢ်လၢပှၤလၢအမၤလီၤလံာ် စိဆွံလၢတက့ၣ်လၢဝဲရၣ်ဆံးန့ၢ်အစုပူၤအိၣ်ထံၣ်ဆံထံၣ်ဂၤလီၤ. မိယွၤတဲၤစၢၤမၤစၢၤဆိၣ် ဝှၢ်ဆိၣ်ဝါ အိၣ်ဒိၣ်ဒီး အကကဲၤဝဲရၣ်ခံၣ်ထဲၤတၢ်ဝဲဒီးအကစီၣ်ကိးဂၤဒီးတက့ၢ်.

New Hebrides ; ဝဲရၣ်လၢအလဲၤခံၣ်ထဲၤလီၤစးအတၢ်ဝဲဒီးအကစီၣ်လၢကိး, ကိးအမံၤလၢန့ၤဟ့းတြိခိၣ်အလီၤတဂၤကွဲးလံာ်ပရၢအပူၤခံးဝဲဒၣ်, ယဟဲတုၤလၢကိးအံၤဝဲ, ပှၤကွံာ်တစီၣ်ဒီးယမၤဘိးဘိးဝဲဒၣ် ဖၤဝဲတးဒီးပှၤကိးဖိတဖၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢယမိၣ်တၢ်ဆူးတၢ်ဆါတၢ်ဝဲတၢ်ပှၤဆူအကျါဒီးပှၤတၢ်ဒိၣ်မးလီၤ. တယံာ်တစီၣ်အစိၤကဲးဒိၣ်တဂၤဆါတီၣ်ဒီး ဝံခွၢ်ကိးဝဲလီၤ. တုၤန့ၤတစုခံးဝဲ လၢတၢ် ဆါအံၤအိၣ်တီၣ်လၢ အကျါလၢအတူၢ်လီၤစးအဘးရၣ်တဖၣ် လၢအကိးခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးကူၣ်တီၣ်ဖးလီၤဝဲလၢ အကဆူးတီၣ်ကွံာ်ပယံာ်လၢမ့ၢ်အုၣ်ဒီးကတိာ်တီၣ်ကွံာ်ပှၤ, မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဒိၣ်ဒီးကမၤဝံကွံာ်ပှၤအဂ့ၢ်လီၤ.

တမံၤတၢ်တကီာ်ခါဒိအကူၣ်တီၣ်ဖးလီၤဝဲအဒီးအဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ် လၢပစကီၤလၢအဘးပှၤတုၤဒီးပှၤကိးဖိယူးယိၣ်ဝဲ, ကိးအမံၤလၢစိၤန့ၤဝဲတဂၤဘအာ်လီၤအိၣ်လီၤတၢ်အဂ့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆၣ်ပှၤကိးဖိတဖၣ်ဒိအလုၢ်အလုၢ်ခိၣ်ဝဲအဒီး မၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးဒိၣ် လၢဝဲကွံာ်ကညးအကစီၣ်ခွၢ်အဂီၢ်လၢအလုၢ်အိၣ်လုၢ်အိၣ်အကစီၣ်အဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်လုၢ်အဂီၢ်မၤ ဝံကွံာ်အမၤအဖိပိၣ်မုၢ်ခိၣ်ဝဲတနီၤဒီးစိကီၢ်အညးလီၤ. ကဲတဲာ်ကတိာ်ဝဲခံးဒီး အိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်တက့ၢ်ခွၢ်ဒီးအာ်လီၤအိၣ်လီၤလီၤအဘးလၢအကမၤဝံဆိစကီၤန့ၤဝဲဝဲ, ကမၤဝံပှၤလီၤ. အန့ၣ်တစုကီၤအဂၤအိၣ်စိၤစုးဒီးပှၤခံကဲၤဝဲဆၢထၢၣ်လၢပှၤဂီၢ်မုၢ်အကျါဒီးကတုက့ၤကယာ်က့ၤပှၤတးဒီးပှၤပှၤလၢအစုပူၤလီၤ.

တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ယွၤအမိအကမိၤဖျါတီၣ်လၢပဂီၢ်ဒီးထီၣ်ဝဲၤစကီၤခံကဲၤန့ၣ်အဘးဒိးဒီး အကကဲၤဆၢထၢၣ်ဒီးကတုက့ၤကယာ်က့ၤပှၤလီၤ. ခံးတီၣ်ပတြါၤဝဲကိးယွၤအဘျုးအဒိၣ်တက့ၢ်, စးအပွဲၤအဘိၣ်အိၣ်တပူၤလၢလၢ်ခွၢ်ဒၤ.

Rev. Sau Quala.

၁ရပ်ကွက်လား

အိတ်လာတပူလော်လော်အပျော်အဘိတ် တၢ်အိတ်ဒိတ်ဒိတ်ဝဲၤဝဲၤ ဘိယှၢ်အဖိအလံၤ, ၁ရပ်
မးမးခဲလၢၤဒုဂ်ဒုဒါ, မိဒုဘဉ်ဘျးဘဉ်ဒိတ်လၢပၢ်ယှၢ်တဂၢ်န့ၣ်လၢလၢပွဲၤပွဲၤတထံၣ်စိထီ
ဘိတက့ၢ်.

လာစရံးအနံၣ် ၁၀၆၀ မၢ်ၤၤ ၁၆ နံၤအခါအံၤယကကွဲးနဲၣ်ၤၤတီၣ်ကမိး တၢ်လၢယ
ဂ့ၢ်ယပီၢ်ဒီးဒီးဒုကဒုဂ်ညါန့ၣ်တူဘဉ်ကမိးတစုလီၤ. ဝဲဘိဒုဂ်ဒါ. လၢမၢ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤ
ယဟးထီၣ်လၢဝဲၤဒိတ်ယဉ်ဒိးယဒီးထီၣ်ကဘိမ့ၣ်ဒီးလၢမၢ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤ ၁၀ နံၤတနံၤန့ၣ်
တူၤလၢ
ဝဲၤတက့ၢ်အပူၤလၢမုၢ်ထူၣ်အခါဖဲၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤ ပူၤန့ၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤ မုၢ်မုၢ်လီၤ. ဒီးပလၢၤ
ကဘိအလဲလၢစု ၁၀ ဘးလီၤ. အဂ့ၢ်ၤၤၤၤၤၤၤၤ, ပက့ၢ်ကျဲၤလၢမိတမိဆူဝဲၤမိၢ်တမၢ်, ဒီးဝဲၤၤၤ
က့ၢ်အဘၢၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤတဘျီတဘျီ. မ့ၢ်တၢ်ဘျီတမ့ၢ်, ဒီးခုၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤ ပဘဉ်ယဲက့ၢ်တရံးကဒါ
က့ၢ်ကျဲၤဆူဝဲၤတက့ၢ်, ဝဲၤပကိၢ်အံၤလီၤ. ဒီးပထံၣ်လိၢ်ပဝဲၤဒီး၁ရပ်မးမးလၢဝဲၤ တက့ၢ်အ
ပူၤအံၤတဘျးဂၢ်ဒီးပဒိတ်၁ကိးန့ၣ်ဆဲးလိၢ်ပဝဲၤဒီးယဉ်ပကညိလၢ၁ရပ်ဘိးနံး, ဒီးမး
မးဝဲၤတူၣ်ဒီးဒီး အကယဲဆူၤတုၣ်နဲၣ်ပက့ၢ်ဒီး ၁ရပ်ဘိးနံး တုၣ်လီၤအပူၤ ၃ ဂၢ်, ဒီးမးမးဝဲၤ
တူၣ်တုၣ်လီၤအပူၤတဂၢ်လီၤ. ဒီးယဒိတ်လိၢ်ဒိတ်လိၢ် လၢပဒိတ်ဒီးဒီး ပကလဲၤတၢ်လၢကျဲၤအ
ဂီၢ်ဝဲၤလီၤ.

ဒီးလၢလၢ ၂ နံၤတနံၤန့ၣ်ပထးထီၣ်လၢဝဲၤတက့ၢ်အပူၤခွဲတနံၤကျၢၤတူၤတၢ်ခဲးဒီးပ
တူၤလၢအပျော်အဘိတ်အဟံၣ်တပူၤ ဖဲပဲးကံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးလၢ ၂၃ နံၤတနံၤန့ၣ် ပတူၤလၢ၁
ရပ်ၣ်လုၤအဟံၣ်ဒုဂ်ဝဲၤတမိန့ၣ်လီၤ. ဒီးယဟၢၤမးဆါဝဲၤဝဲၤဒီး ယလဲၤတၢ်တကဲဘဉ်ဒီးယ
ထီၣ်ဖဲန့ၣ်ခွဲတနံၤကျၢၤလီၤ. ဒီး၁ရပ်မးမးအပူၤတဖဉ် က့ၢ်ကျဲၤလီၤ. ဒီးလၢ ၂၄ နံၤတနံၤ
န့ၣ်၁ရပ်ၣ်လုၤမးအပူၤ ၂ ဂၢ်ဆူၤယလၢကဆီဒိတ်တူၤလၢအပျော်အဘိတ်အိတ်ဖဲထူကံၣ်အတမိ
န့ၣ်လီၤ. ဒီးပဒိတ်ဘိးဖဲန့ၣ်လီၤ. ဒီးလၢဂီၢ်ဒီးယဟီတရါတကဲဘဉ်. ယဟၢၤမးဆါဝဲၤဒိတ်ဒိတ်
ကလဲၤလီၤ. ဒီးအပျော်အဘိတ်လၢ၁ရပ်ၣ်လုၤမးအပူၤတဂၢ်န့ၣ်မၢ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤကဝိၣ်တက
လုၣ်ဒီးဝဲၤယၢ်လီၤတဖဲဒီး ယဟီက့ၢ်တရါလၢမုၢ်ထူၣ်, ဒီးမုၢ်တၢ်ကဲထီၣ်က့ၢ်တဖဲလီၤ.
ဘဉ်ဆဉ်ဒီးတဘျီနီၢ်နီၢ်ဘဉ်.

ဒီးလၢ ၂၆ နံၤတနံၤန့ၣ်၁ပျော်က့ၢ်ထံၣ်ကံတဂၢ်ယဲဆူၤက့ၢ်ကမိး ပူၤလၢခွဲပူၤဆူမိးအူး
ကိၢ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤပါပူၤအိတ်လၢ ဖရၢ်ဂူဆူၣ် အတမိန့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်လၢ ကိၢ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤ
မ့ၢ်အပျော်အဘိတ်လီၤ. ပူၤဆူၤပူၤလၢဝဲၤတက့ၢ်, တူၤလၢမဲကနဲ, ဖရၢ်ဂူဆူၣ်အံၤမ့ၢ် အပူၤ
ထီၣ်၁ပူၤတဖုလီၤ. ဒီးပတဘဉ်တုၣ်ဘဉ် အလဲၤအခဲးနီတဖုဘဉ်. ကစၢ်ယှၢ်အဘျး ဒိတ်မး
လီၤ. မိကစၢ်ယှၢ်ဆိတ်ဝဲၤဆိတ်ဝဲၤ, ဆိတ်ထီၣ်ဆိတ်ထီၣ်လၢပူၤတဖဉ်အံၤ၁ရပ်ၣ်မုၢ်မုၢ်တဘိယှၢ်
စိတက့ၢ်.

ဒီးလၢ ၂၇ နံၤတနံၤန့ၣ်မိးအူးပါပူၤမာထီၣ် အခွဲအပူၤတဂၢ်ဆူၤကမိးပူၤဒီး လၢ ၂၉
နံၤတနံၤန့ၣ်ပတူၤလၢ၁ပူၤမးအတမိအ ပျော်အဘိတ်အကျါ, ၁ရပ်ဖိၣ်ၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤဖိအ၁
မိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးဖဲန့ၣ်၁ရပ်ဖိၣ်ၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤလၢအအိတ်လၢဒီးလၢ၁ရပ်ဒုးမုၢ်အဒီး, အမံၤမိၤၤၤၤၤၤၤၤ
ထီၣ်ခါကိးဝဲလီၤ. ဒီးအဝဲတဂၢ်အံၤဆူၤကမိးပူၤဒီး လၢ ၃၁ နံၤတနံၤန့ၣ် ပတူၤလၢပူၤထီၣ်
ဖဲၣ်ၤၤၤၤၤၤၤၤၤၤဒုးမုၢ်အတမိၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးဘဉ်မုၢ် အိတ်ဘိးအနံၤ ဒီးပဒိတ်ဘိးကမိးဖဲန့ၣ်လီၤ.

ယးဒီးပဒိဉ်ဒီးဝရဉ်မ့ၤစံဉ်, ဝရဉ်ကြိဉ်, မးမးကြိဉ်, မီးအပျဉ်အဘိဉ်ပကူမိ, ဘွဲဖိလၢအ
 အိဉ်လၢဝှ်ပူၤတဖဉ်လီၤ. မ့ၤလၢယွၤတဂၢအကူၤမီးယဟၢဖၢဆါန့ၣ်ကိညဉ်, ဆဲဉ်ထီဉ်ကုၤ
 ယၢတစဲးလီၤ. မီးယဂူဉ်ခုးခုးကစၢ်ယွၤ အပူၤဒိဉ်မးလီၤ. မၤးဒီးန့ၣ်မီး ယပာ်ယး
 ထၢယကလဲၤထီဉ်ကွၢ်အိဉ်ခကီးအပျဉ်အဘိဉ်အိဉ်လၢကိၤဝါ မုၢ်န့ၣ်တဖိဖဲ ဝရဉ်မိဉ်စီ
 ပုဉ်ဖိအအိဉ်န့ၣ်လီၤ. မီးဖဲယကွဲးလံာ်အဖၢမုၢ်အံၤတၢ်ယဲၤစူၤလၢ ဝှ်ထီဉ်အပူၤနးနးကလဲာ်
 လီၤ, မီးအပျဉ်အဘိဉ်တဖဉ်ထံဉ်ယၢမီးအဂူဉ်ခုးအး ခုးဒိဉ်မးလီၤ. မီးယပာ်ယးထၢယ
 ကလဲၤဟးဝှ်ဖိအိဉ်ခကီးကမီး အပျဉ်အဘိဉ်လၢဘွဲ, မီးပကူတုၤ အဝကူၤဝံၤမီးယကလဲၤ
 ကုၤဆုဘွဲမုၢ်ထီဉ်အထံအကိၢ်တဘါလီၤ. မၤးဒီးန့ၣ်မီးဖွဲဘါထုကဖဉ်န့ၣ်ယဂီၢ်လၢကစၢ်ယွၤ
 န့ၣ်ဒီးဒီးယကမၤယွၤ အတၢ်ကလၢအိဉ်ပွဲၤထီဉ်ဒိယပာ်လီၤယးဒီးအံၤတက့ၢ်. ယွၤဖၢ
 မိအလံၤ, ဝရဉ်မးမး, တၢ်အိဉ်ဖျဉ်ဖိအပျဉ်အဘိဉ်ဒီးဘိဉ်လၢဝှ်ခုးဒါ.

၁၀၆၀ အ့ၤပြီးလး ၁၆ နံၤတနံၤကွဲးဝံၤဝဲဖဲဝှ်ထီဉ်အပူၤအံၤ.

၁ရဉ်ကွၢ်လၢအလံာ်လီၤ.

Shwa Gyeen.

၁၀၆၀ ဖူးတြၢအါရံၤ ၂၇ နံၤတနံၤန့ၣ်, ပဟးထီဉ်လၢဝဲဖိလၢာ်တၢ်ဒီးပလဲၤခုတနံၤ
 ကျၢပတုၤလၢဆါတြၢအါလီၤ. မီးတခွဲဖဲပဝဲစံဉ်တၢ်တဲလီၤန့ၣ်အိၤလၢတၢ်ဒီးခုအကစီဉ်မီး
 တနီၤနီၤဒိကန့ၣ်ဝဲၤမးလီၤ. တဉ်ဆဉ်ဒီးအဂၢတနီၤနီၤစံး ဝဲဒဉ်ဘါဒိဉ်ဝံၤဝံၤမးလီၤ. မီးလၢ
 န့ၣ်အမဲာ်ညါဒီးဝဲဒဉ်, ဝါစူးကွဲာ်ညါကွဲာ်မိၢ်လုာ်ပာ်လၢတမုၢ်တဉ်စံးဝဲဒဉ်. မၤးဒီးန့ၣ်မီးယဖိ
 ပုၢ်ဝဲတၢ်အိဉ်ဖျဉ်ဖိဝရဉ်မးမးအပျဉ်အဘိဉ်ဒီးဘိဉ်ခုးဒါ, တါထုကဖဉ်န့ၣ်ပုၤဆါတြၢအါဖိ
 တဖုအံၤဖးဂီၢ်လၢကစၢ်ယွၤဒီးဒီးတၢ်ခဲးအကစၢ်အခုတလုာ်ဘၢအဒီးတဂ့ၢ်မီးကခွၢ်နီဉ်
 ယာ်လီၤက့ၢ်အဒးတဖိတက့ၢ်. မီးပမံၤဖဲန့ၣ်တဒိမုၢ်ဆုာ်ထီဉ်ပလဲၤကမီးဆုတြၢအါလီၤ.

မီးပတုၤလၢပုၤအဟံဉ်တဖျဉ်ဒီးပဒိဉ်က့ၢ်ဒီးဒီးဒီး, ဒိကန့ၣ်ခွၢ်ကီးကစီဉ်လီၤ. တဉ်
 ဆဉ်ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ဆါကူမုၢ်ဘါယွၤဒီးဝါကတဘါခွၢ်ကီးလီၤ. မၤးဒီးန့ၣ်မီးပစံးဒီးကွၢ်မဲာ်တၢ်ဒီး
 န့ၣ်တဂ့ၢ်. အဝှ်ဒိအံၤ, တဂၢလၢပတၢ်ဒီးဘးဒဉ်ပဝဲ, တဂၢလၢပတၢ်ဒီးဘးဒဉ်ပဝဲလီၤ. ပမ့ၢ်
 ဝဲပုၤဂၢတြၢပကွဲးတဒု, ပုၤဂၢမုၢ်ဝဲပတြၢအကွဲးတဒုဘဉ်. အကူၤမုၢ်ဒီးန့ၣ်မီး ကစၢ်ယုဉ်စူးစံးဝဲ
 စဉ်, ခုဆိလၢယွၤအဘိအမုၢ်, မီးတၢ်တီတၢ်လီၤတက့ၢ်. မီးတၢ်ကဟ့ၣ်ခုလၢတၢ်တဖဉ်န့ၣ်ခဲ
 လၢာ်အဖိခိဉ်လီၤ. မီးအဝဲခွၢ်တဖဉ်တအာဉ်လီၤအိဉ်လီၤတဉ်, မီးပလဲၤကမီးဆုညါလီၤ.

မီးပလဲၤခဲန့ၣ်ရံဉ်စဉ်စဉ်ဒီး ပတုၤလၢတြၢအါခဲဝဲကီး ဝဲလၢကွဲးခွၢ်လီၤ. မီးပုၤဖဲန့ၣ်တဖဉ်
 ဒိကန့ၣ်ခွၢ်ကီးတၢ်ကစီဉ်, တဉ်ဆဉ်ဒီးမ့ၢ်အဂူဉ်ခဲးဒီးဒီးဒီးဒီးတဖဉ်တဖဲဒီးအိဉ်နီၤတၢ်ဒီး
 ထၢအကတီၢ်အါအါတဉ်လီၤ. မၤးဒီးန့ၣ်မီးတၢ်အိဉ်ဖျဉ်ဖိဒီး ဝရဉ်မးမးအပျဉ်အဘိဉ်ဒီး
 ဘိဉ်ခုးဒါပုၤလၢလၢခုးဒါ, တါထုကဖဉ်န့ၣ်ပုၤခိဉ်ဖိတပူၤအံၤအကိၢ်တက့ၢ်. မီးလၢဖူး
 ဩအါရံၤ ၂၉ နံၤတနံၤပယဲက့ၢ်လီၤက့ၢ် ဆုအပျဉ်အဘိဉ် အကျါဖဲဝဲဖိပုၤဒီးထီဉ်ဝရဉ်ခွဲး
 ဝဲအအိဉ်လီၤ. အဝှ်ဒိအံၤ, ပလဲၤတၢ်ဒါဂၢလၢလါဒါတဂၢ, မီးမူးဆံးတဂၢလီၤ. မၤးဒီးန့ၣ်မီးပ
 စီပုၢ်ဝဲမူးဆံးတဂၢ အအိဉ်ပုၤဆါဒီးပလဲၤတခုလၢအဘဉ်. မီးပယဲက့ၢ်ဆုပလီၢ်ခဲလီၤ. မီးပ
 မံၤဝဲဝရဉ်ခွဲးဝဲအအိဉ်တဒိဒီးမုၢ်ဆုာ်ထီဉ်တနံၤပယဲက့ၢ်က့ၢ်ဆုလၢာ်တီးလီၤ.

မီးလၢမၢ်ရှးထီဉ် ၆ နံၤတနံၤန့ၣ်ဝရဉ်ဒုးမုၢ် လဲၤဆုလုၤဒိခိဉ်ဒီး ယလဲၤကမီးလၢအိၤ
 လီၤ. မီးပလဲၤတနံၤပတုၤလၢပုၤခိဉ်ဖိအဝဲကီးဝဲလၢကွဲးလီၤ. မီးပုၤဖဲန့ၣ်တဖဉ်အိဉ်

